
Hiermee maak ik gebruik van de mogelijkheid om via deze internetconsultatie te reageren op een 
ontwerpregeling betreffende het niet openen van de jacht op konijnen (landelijk) en hazen 
(Groningen, Utrecht en Limburg) het komend seizoen (2022/2023). Ik ben het met dit voorstel niet 
eens.  
 
De gegevens die gebruikt zijn voor deze besluitvorming zijn eenzijdig. Immers, er zijn telgegevens 
gebruikt van vogeltellers die daarbij toevallig ook waargenomen hazen en konijnen registreerden. In 
hoeverre zijn de tellocaties representatief voor een provincie en het gehele land. Tellen in 
weilanden/open gebieden is makkelijker om hazen te tellen dan bijvoorbeeld in bosrijke omgeving, 
terwijl ze zich daar ook bevinden. Voor konijnen geldt dit ook. Als er niet actief geteld wordt op 
konijnen/hazen en alleen toevallige voorbijkomende hazen, konijnen; dan wordt er voorbijgegaan 
aan locaties waar ze ook voorkomen, maar waar niet door vogeltellers geteld is. Bovendien heb ik 
geen vogeltellers bij mij in het veld gezien.  
Er is bekend dat er ook met name ‘s nachts veel hazen actief zijn, echter er is bij deze telling geen 
dag- en nacht telling gedaan. Door veel activiteit landbouw/recreatie in buitengebieden is er meer 
nachtactiviteit. Dit geldt voor meerdere diersoorten, denk aan reewild, zwartwild, roodwild, maar 
bijvoorbeeld ook voor roofdieren (vos, das, marters e.d.).  
Van jagers en natuurbeheerders wordt geeist dat alles rond faunabeheer wordt geregistreerd in het 
FaunaRegistratieSysteem. Wat heeft dit tot doel, als de gegevens niet worden gebruikt? Bovendien 
geeft het veel extra administratie.  
Er is geen gebruik gemaakt van de kennis jagers/natuurbeheerders/agrariërs van de velden/locaties 
waar geteld werd. Zij kennen dit gebied vaak al jaren en kunnen zodoende ook veel beter een trend 
waarnemen. De vraag is ook of er gekeken moet worden naar een trend, terwijl er in de wet 
natuurbescherming gesproken wordt over gunstige staat van instandhouding van een soort. Daarbij 
is het niet gek dat de trend dalend zou zijn sinds de jaren 50 door toename van bebouwing en 
industriegebieden, intensivering landbouw, toename bevolking en toename van recreatie-druk in 
buitengebieden, zeker sinds de COVID-19 pandemie. In hoeverre is hier rekening mee gehouden?  
Bovendien is de trend van konijn altijd al zeer dynamisch.  
Door het niet openen van het jachtseizoen op konijn (landelijk) en haas (in de genoemde 3 
provincies), is het niet ondenkbaar dat er vanuit jagers en natuurbeheerders minder toezicht en zorg 
voor de natuurgebieden en (jacht)velden is. Toezicht en zorg voor natuur kost veel tijd en ook geld, 
als er dan geen mogelijkheid is om te jagen, benutten, dan wordt dit veel minder aantrekkelijk om 
nog te onderhouden (denk aan schadebestrijding, zorgen voor biodiversiteit etc). Dit zal niet alleen 
gevolgen hebben voor de hazen- en konijnenstand. Bij een toename van de populatie en zeker 
wanneer dit groter is dan de draagkracht van het gebied, leidt dit vaak tot ziektes (myxomatose, vhs 
etc), onnodig meer aanrijdingen, verslechtering van de individu binnen de soort (meer stress door 
concurrentie binnen eigen soort). De vraag is of er überhaupt een toename van populaties zal zijn, 
aangezien de predatie druk ook toe zal nemen. Immers, er is meer voedselaanbod voor predatoren 
en de toename van predatoren heeft ook gevolgen voor de (weide)vogels.  
Wie controleert weilanden op nesten van bodembroeders, maar ook legers van hazen met jonge 
hazen en reekalveren voordat ze gemaaid worden. Dit is iets wat door jagers wordt gedaan, vaak 
vanuit WBE’s gecoördineerd. In Duitsland is dit verplicht, maar in Nederland is dit niet het geval.  
De zorg voor een (jacht)veld is al omvattend, dus weidevogels, bloemen en hierbij zorg voor 
vlinders/bijen/insecten en vogels speelt ook mee. Er is algemeen bekend hoe die ervoor staan. Er 
wordt niet voor niets subsidie verleend en de mogelijkheid geboden om wilde (bloemen) 
akkerranden in een veld te creëren om zo meer biodiversiteit te stimuleren. Dit is ook positief voor 
zoogdieren, oa haas en konijn, maar bijvoorbeeld ook reeën, die hier voedsel vinden, maar ook 
dekking (bescherming).  
Nederland is zo gecultiveerd in alle facetten, dat het niet mogelijk is om de natuur maar gewoon zijn 
gang te laten gaan en zelf een balans te vinden, er is namelijk overal wel invloed, oa van wegen, 
bebouwing, recreatiedruk. Waar is in Nederland een groot aaneengesloten ongerept stuk natuur te 



vinden? Dit onderzoeksproject werd gestart in de Oostvaardersplassen, het is bekend waar dit in 
resulteerde. Geen succes.  
Jagers zijn professionals en volgen een opleiding van een jaar met zowel een theorie- als 
praktijkexamen, zodat zij voldoende kennis hebben en weten wat zij doen als zij in het veld zijn. Een 
jager heeft, naast dat het niet weidelijk (ethisch) is om te veel te (be)jagen en doden, ook zelf baat bij 
gunstige staat van standhouding van een divers gebied, dit geldt zowel voor flora als fauna. Bij het 
niet openen van het seizoen om haas en konijn te bejagen, wordt de jager/jachthouder, maar ook de 
grondeigenaar, beperkt in hun eigendomsrecht.  


